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Många kom till årsmötet 
och 75-årsjubiléet 

Glad stämning på 75 årsjubiléet. Foto: Lena Svensson Peterson

Mingel utanför skolan.  Foto: Lena 
Svensson Peterson.

och i övrigt diskuterades 
bland annat sophämtning i 
Harö by och den nedtagna 
infravärmen i vänthusen.

Efter ett lyckat årsmöte 
var det så dags för 75-
årsmingel. Ännu fler glada 
ö-grannar anslöt och det 
dukades fram bubbel och 
tilltugg i alla dess former. 
Det minglades, pratades, 
skrattades, åts och dracks. 
Det var en härlig upp-
slutning och avslutning på 
det 75:e årsmötet!

Stort TACK till alla med-
lemmar som bidrog till ett 
mycket lyckat årsmöte och 
firande! Ett speciellt TACK 
till avgående ledamöterna 
Ingela Granberg och Annika 
Nylén samt valberednin-
gens Mats Hagebring för 
deras arbetsinsatser och 
stora engagemang inom 
HHIF. 

Brevet var från Valborg Settergren 
vars syster Annika Österman 
länge vistades på Hagede. 
Annika arbetade som etnolog på 
Nordiska museet och tog många 
foton på byggnader och folk i 
Harötrakten.

Tidpunkten för fotografierna 
tycks oftast vara från mitten och 
slutet av 60-talet, för snart 60 år 
sedan. 

Vissa av fotona återfinns i 
Nordiska museets  samlingar,  
men tanken var också att bilderna 
skulle lämnas till de som 
fotograferats.

Valborg skickade nu i somras 
bilderna till HHIF med önskan 
om att de skulle kunna komma 
till användning. Fortsättning på 
sidan 4.

Det kom ett brev..

Solen strålade då Harö-
Hasselö Intresseförening stad-
geenligt höll sitt 75:e årsmöte 
i Harö skolas trädgård sön-
dagen den 9 juli.

Många anslöt redan till för-
minglet då det bjöds på kaffe 
och hembakat. När det väl var 
dags att starta årsmötet kunde 
man räkna ihop till ett 60-tal 
glada och engagerade med-
lemmar, en helt fantastisk 
anslutning!

Mötet leddes på ett mycket 
förtjänstfullt vis av avgående 
vice ordförande och kassör 
Ingela Granberg i Pär Dehlins 
frånvaro. Love Linnér var 
protokollförande. Verksam-
hetsberättelsen och ekonomin 
gicks igenom och stämman 
beslutade att överföra årets 
positiva resultat till brygg-
fonden. Stämman valde sedan 
styrelse, revisorer och val-
beredning. 

Medlemsavgiften fastställ-
des till oförändrade 150 kr Styrelsen via Lena Svensson Peterson
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Rapport från 
styrelsen

Har vi rätt adress?

Dags att betala 
årsavgiften Extra bidrag

Från flera medlemmar får vi 
ofta ett litet extra ”frivilligt 
bidrag” till föreningens 
verksamhet. Det är vi 
naturligtvis särskilt tack-
samma för och vi tipsar därför 
gärna andra medlemmar om 
detta sätt att hjälpa 
föreningen. 

Föreningens ekonomi är 
fortsatt god och bryggfonden 
uppgår nu till 731 184 kronor.

Vi har idag 476 medlem-
mar, vilket är i nivå med vad 
vi legat på under de senaste 
10 åren. 

Utgifterna för underhåll 
och reparationer ligger på en 
låg nivå och de tidigare 
aviserade planerna på 
reparation av Harö brygga har 
skjutits på framtiden efter att 
styrelsen tagit in 
kompletterande utlåtanden 
kring sprickorna i bryggans 
framkant.

Föreningen firar 75 år i år 
men vi vill även upp-
märksamma att det faktiskt är 
50 år sedan vår nuvarande 
Harö brygga på Harö byggdes!

Med det här numret av Harö-
Nytt bifogas avi för betalning av 
årsavgift 2024. Det kostar 150:- 
för vuxna och 25:- för juniorer 
under 18 år (oförändrad sedan 
2005). 

Maria Gabrielsson Helene Zetterberg

Vill du bli medlem eller 
behöver ändra adress. Lena 
Svensson Peterson är 
medlemsansvarig och vårdar 
medlemsregistret, maila 
medlem@hhif.se

Nya medlemmar i styrelsen
vid årsmötet i juli valdes Maria Gabrielsson och 
Helene Zetterberg in som  nya medlemmar i HHIFs 
styrelse från hösten 2023.

Maria har varit sommar-
boende tillsammans 
med sin familj längst in 
i viken på Lisslö 
mittemot Harö brygga 
sedan 1996.

Övrig tid bor Maria i 
Saltsjö-Boo och jobbar 
som fastighetsekonom.

Uppdraget i styrelsen 
är att vara HHIF:s 
representant i Skärgård-
srådet.

Helene har varit fritids-
boende i Lerviken på 
Harö tillsammans med 
familj och goda vänner 
sedan 2019. 

Hon bor annars i 
Vasastan i Stockholm 
och jobbar som national-
ekonom vid Regerings-
kansliet.

Helenes uppdrag i 
styrelsen är att vara 
redaktör för Harö-Nytt.

ANNONS

Nu är det vinter!
Det betyder att Waxholms-
bolaget kör med vinterturlista 
från och med den 10:e 
december.  Vintertidtabellen 
gäller fram till den 14:e april 
2024, Vid kraftig is, vänder 
båten vid Harö. Då får ni som 
ska till Hagede gå sista biten. 
Hör med Waxholmsbolaget i 
förväg vad som gäller.
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Flera boende på Harö har 
vittnat om skador på mark och 
tomt som kan ha orsakats av 
vildsvin. I dagsläget är 
vildsvin troligen inte 
etablerade på öarna. Men det 
är viktigt att alla som är 
boende på Harö och Storö 
håller ögonen öppna. Det 
finns åtgärder som kan sättas 
in så att vildsvinen inte 
permanent etablerar sig.

Riksdagen beslutade i april 
1987 att vildsvin ska anses 
vara en naturlig del av den 
svenska faunan. Vildsvin kan 
dock, genom sitt sätt att söka 
föda, orsaka stora skador för 
markägare. Vildsvin finns på 
flera öar runt om i skärgården. 
På närliggande Runmarö har 
djuren ställt till förödelse, 
något som tidningen Skär-
gården tidigare rapporterat 
om. 

Vildsvinen har grävt upp 
ytor runt gårdar och hus samt 
rubbat Runmarös unika och 
känsliga bestånd av orkidéer, 
som nästan försvunnit på 
grund av svinens framfart. 
Klagomål har även lyfts där 
soptunnor välts av vildsvinen. 
Flera fritids-boende har vänt 
sig till Värmdö kommun, men 
kommunen hänvisar till 
jaktlagen.

Är vildsvin 
etablerade på Harö?

Vildsvin som betar. Foto: Naturvårdsverket.

 Vildsvin förökar sig väldigt 
snabbt och därför är jakten 
en viktig åtgärd för att hålla 
nere vildsvins-beståndet. 
Ett sätt är att lägga ut fällor i 
de drabbade områdena. 
Andra åtgärder för 
markägare är att begränsa 
tillgången på mat, genom att 
till exempel hägna in 
odlingar, hålla rent under 
fågelbord och plocka 
fallfrukt. Ytterligare åtgär-
der är att sätta upp stängsel 
och störande belysning 
samt gallra skog och 
buskage. På så sätt kan 
djuren drivas in i ett mer 
begränsat område bort från 
bebyggelse och bli lättare att 
jaga. 

Vi hoppas dock att vi inte 
behöver sätta in några 
åtgärder, men det är av stor 
vikt att man hör av sig till 
Harö - Hasselö intresse-
förening och rapporterar om 
man ser några tecken på 
vildsvin i området så att vi, 
om det skulle behövas, kan 
agera i tid.
Text: Helene Zetterberg

ANNONS

Återvinningspåsar i 
vänthuset vid Harö 
brygga blir kvar 
I vänthuset vid Harö brygga 
finns två återvinningspåsar, en 
för kartong/papper och en för 
plast. De är avsedda för 
emballage som blir över från 
posthanteringen och andra 
försändelser. 

De töms vid behov och 
innehållet återvinns. Efter en 
prövoperiod kan vi konstatera 
att det tycks fungera väl, och 
de blir kvar. Gamla tidningar 
kastas inte i påsarna, det blir 
för tungt.

Foto: Love Linnér
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Åverkersö
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Åsa Ekman, Storö
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Harö-Hasselö Intresseförening:

Föreningens pg och bg
Plusgiro 40 09 83-3
Bankgiro 375-9701

Kort om föreningen
Harö-Hasselö Intresseför-
ening äger och förvaltar 
bryggorna vid Hasselö, Harö 
och Hagede med tillhörande 
vänthus och installationer.

Föreningens syfte är att verka 
för goda kommunikationer 
med allmänna färdmedel 
och för god brand- och 
olycksfallsberedskap, samt 
att värna om en god miljö.

Föreningen ger ut  Harö-
Nytt två gånger per år.

Föreningens hemsida: 
www.hhif.se

Det kom ett brev,  fortsättning från förstasidan.

Thomas Wängsö har hjälpt  till med avfotografering och identifiering av bilderna. De cirka 
35 fotona hittar ni på https://hhif.se/arkiv/2023/det-kom-ett-brev/. Vem vet, kanske finns er 
fastighet med där? Ett axplock ser ni nedan.

Överst till vänster: Karin Gustavsson, 
kallades "Karin i Hagede". I bakgrunden 
Åsa Ekmans hus och Hagedegrundet.

Överst till  höger: Eric Andersson rensar 
en ål i Lindroths hus.

Nederst till höger: Stånken vid Aldor 
och Gerdas hus på Gummerholmen
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